



MOVING FORWARD

- FROM GREENHUSHING TO GREENLEADING -

LISTEN TO 3 INFLUENTIAL VOICES FOR A POWERFUL MINDSET SHIFT

SUSTAINABILITY
THE ONLY WAY IS **FORW>RD**

GRAND THÉÂTRE STUDIO, LUXEMBOURG
AND ONLINE ON [IMSLUX.LU](https://www.imslux.lu)

25
NOV
2025

#LSF2025

François Gemenne

François Gemenne est un expert belge en géopolitique de l'environnement et chercheur au Fonds national belge de la recherche scientifique à l'Université de Liège. Il a été coauteur du sixième rapport d'évaluation du GIEC et enseigne dans plusieurs universités, notamment à Sciences Po, HEC Paris et à l'Université libre de Bruxelles.

Il est également président du conseil scientifique de la Fondation pour la Nature et l'Homme, de l'Observatoire de la finance durable et de l'ONG Climate Voices.

François Gemenne a reçu le prix ISDT-Wernaers pour l'excellence de la communication scientifique auprès du grand public. Il a publié dans diverses revues, dont *Science* et *Global Environmental Change*, animé des émissions de radio, est chroniqueur régulier dans *Les Échos* et a écrit plusieurs ouvrages, dont *Atlas de l'Anthropocène*, publié en 2025.

François Gemenne is a Belgian expert in the geopolitics of the environment and a researcher with the Belgian National Fund for Scientific Research at the University of Liège. He was a co-author of the IPCC's Sixth Assessment Report and teaches at several universities, including Sciences Po, HEC Paris, and the Université libre de Bruxelles.

He also serves as president of the scientific council of the Foundation for Nature and Mankind, the Sustainable Finance Observatory, and the NGO Climate Voices.

François Gemenne was awarded the ISDT-Wernaers Prize for excellence in science communication to the general public. He has published in various journals, including Science and Global Environmental Change, hosted radio programs, is a regular columnist in "Les Echos" and authored several books, including Atlas of the Anthropocene, published in 2025.